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PROTOKÓŁ NR XLI/2018 

z sesji Rady Miejskiej w Nowym Mieście nad Pilicą 

z dnia 8 lutego 2018 roku 

 

 Sesja Rady Miejskiej w Nowym Mieście nad Pilicą odbyła się w dniu  

8 lutego 2018 roku w sali konferencyjnej w Nowym Mieście nad Pilicą i trwała od 

godz. 1200  do godz. 1630. 

  

Obradom sesji przewodniczył Tomasz Pietrucha – Przewodniczący Rady Miejskiej 

w Nowym Mieście nad Pilicą. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej otwierając sesję stwierdził na podstawie listy 

obecności załącznik nr 1 do niniejszego protokołu prawomocność obrad. Na sali 

obrad obecnych było 13 radnych na ustawowy skład liczbowy - 15. 

 

W sesji udział wzięli: 

1. Burmistrz Miasta i Gminy            p. Mariusz Dziuba 

2. Sekretarz Miasta i Gminy            p. Edyta Staniszewska 

3. Skarbnik Miasta i Gminy          p. Ewa Bator 

4. Kierownik Posterunku Policji w  

 Nowym Mieście nad Pilicą                                         asp. sztab. Jarosław Tadzik 

5. Komendant Powiatowy Policji w Grójcu                nadkom. Robert Faryna 

6. Przedstawiciel Młodzieżowej Rady Gminy             p. Agnieszka Bąk 

7. Przewodniczący Gminnej Rady Seniorów               p. Jan Trzaskowski 

8. Dyrektor SPZOZ Nowe Miasto nad Pilicą               p. Joanna Czerwińska 

9. Starosta Powiatu Grójeckiego                                  p. Marek Ścisłowski 

10. Radna Powiatu Grójeckiego                                   p. Anna  Steczkowska 

11. Sołtysi i Przewodniczący Rad Osiedlowych z terenu Gminy Nowe Miasto nad 

Pilicą wg załączonej listy obecności załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

  

PKT 1 

Przewodniczący Rady Miejskiej p. Tomasz Pietrucha przedstawił zebranym 

proponowany porządek obrad: 

1. Przedstawienie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 

3. Wystąpienie zaproszonych gości. 

4. Wystąpienie Przewodniczących Stałych Komisji. 

5. Sprawozdania z działalności Stałych  Komisji Rady Miejskiej za rok 2017. 

6. Sprawozdanie z wydatków Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych i działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 
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Alkoholowych oraz Pełnomocnika Burmistrza Miasta i Gminy Nowe Miasto nad 

Pilicą za 2017 rok. 

7. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta i Gminy Nowe Miasto nad Pilicą 

za okres międzysesyjny.  

8. Informacje Przewodniczącego Rady Miejskiej. 

9. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmiany uchwały budżetowej na 2018 rok. 

b) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nowe Miasto nad Pilicą na 

lata 2017 - 2022.   

c) emisji obligacji komunalnych oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu. 

d) organizacji wspólnej obsługi jednostek organizacyjnych zaliczonych do sektora 

finansów publicznych, dla których organem prowadzącym jest Gmina Nowe 

Miasto nad Pilicą. 

e) zatwierdzenia planów pracy Stałych Komisji Rady Miejskiej w Nowym Mieście 

nad Pilicą na rok 2018. 

d) zniesienia formy ochrony pomnika przyrody. 

f) uchwalenia ,,Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Nowe  Miasto nad Pilicą 

na lata 2018-2021 z perspektywą do roku 2025,,. 

10. Interpelacje i zapytania. 

11. Wolne wnioski i oświadczenia radnych. 

12. Zamknięcie obrad sesji. 

Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi lub propozycje do proponowanego 

porządku obrad. Nie zgłoszono.  

 

Salę obrad opuściła o godz. 12.10 radna Iwona Lepa.  

 

PKT 2 

Przewodniczący Rady Miejskiej p. Tomasz Pietrucha poinformował,  

że protokół z ostatniej sesji Rady Miejskiej w Nowym Mieście nad Pilicą, z dnia 29 

grudnia 2017 roku był tradycyjnie wyłożony do wglądu w Biurze Rady  

i umieszczony na stronie internetowej Urzędu. W związku z tym zapytał czy są 

uwagi do protokołu z ostatniej sesji. 

Uwag nie zgłoszono przystąpiono do głosowania nad przyjęciem protokołu.  

W głosowaniu jednogłośnie 13 za na stan obecnych na sali 13 radnych, przeciw  

– 0, wstrzymało się – 0. Protokół z ostatniej sesji został przyjęty. 

 

PKT 3 

Głos zabrała dyrektor SPZOZ Nowe Miasto nad Pilicą dyr. Joanna Czerwińska, 

która przekazała informacje o planowanych i zrealizowanych inwestycjach  

w szpitalu. Szpital realizuje program unijny ,,Wdrożenie usług E – zdrowie w 
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SPZOZ Nowe Miasto nad Pilicą”. Realizacja programu pozwoli m. in. na skrócenie 

czasu oczekiwania na podjęcie leczenia, skrócenie czasu oczekiwania na wynik 

badania diagnostycznego, szybszy i łatwy dostęp do informacji o stanie pacjenta i 

jego leczenia. Przebudowana została cała sieć informatyczna. Placówka pozyskała 

sprzęt komputerowy m. in. 110 komputerów stacjonarnych, 10 laptopów,  

5 tabletów, 45 drukarek, 6 kserokopiarek, 3 laserowe drukarki, i inne. Wartość 

inwestycji to 3 996 270, 00 zł. Na dzień 31 grudnia ubiegłego roku szpital 

zrealizował kwotę wydatków na ok. 3 200 000, 00zł. przy pomocy finansowej 

Powiatu Grójeckiego. Realizacja projektu do czerwca 2018 roku. W roku ubiegłym 

został złożony kolejny projekt w ramach regionalnego projektu operacyjnego na 

zakup wyposażenia aparatury medycznej służącej rozwojowi szpitala. W ramach 

tego projektu planujemy zakup sprzętu medycznego w kwocie 424 000, 00zł. są to 

respiratory, EKG, holdery, kartografy i inne. Ponadto w ramach tego projektu 

planowany jest remont, zakup sprzętu, wyposażenie stelizatorni. Łączna wartość 

tego projektu 2 496 000, 00zł. ulga 1 966 000,00zł. pomoc finansowa powiatu jeśli 

szpital otrzyma środki to kwota 496 000,00zł. W ostatnim okresie w 2016 roku 

szpital otrzymał dotację ze skarbu państwa na kwotę 847 000,00 z czego zostały 

zakupione dwie nowe karetki pogotowia z wyposażeniem, powiat zabezpieczył w 

tym wkład własny. W roku 2017 szpital otrzymał dotację oraz z środków własnych 

zakupił sprzęt medyczny diagnostyczny, zakupiono nowoczesny aparat USG, 

endoskop, myjnię, pompę głębinową, agregat prądotwórczy, aparat do znieczulenia 

miejscowego. Łączna wartość inwestycji 1 916 000, 00zł. Środki, jakie wpłynęły 

zostały wydatkowane i rozliczone.  Dotacje, które otrzymał szpital w ubiegłym 

roku to Urząd Gminy w Drzewicy przekazał kwotę 14 500 , 00zł., Gmina Klwów 

przekazała kwotę 10 000, 00zł. na zakup sprzętu do rehabilitacji, Gmina Odrzywół 

przekazała kwotę 3 000, 00zł. Nasza gmina umorzyła zobowiązanie podatku na 

kwotę 45 000, 00zł. i przeznaczyła środki na zakup lodówki na szczepionki 

przeciw grypie oraz na zakup sprzętu głowica do lasera sprzętu do rehabilitacji. Za 

okazaną pomoc pani dyrektor podziękowała. W roku 2018 podpisana została 

umowa w ramach, której szpital otrzymał dwie dotacje na sprzęt oraz na zakup 

umundurowania pracowników pogotowia ratunkowego. Szpital planuje pozyskać 

środki około 6 000 000, 00zł. na wykończenie bloku operacyjnego, na wykonanie 

śluzy na starym bloku operacyjnym. Planowane jest dostosowanie pomieszczeń do 

endoskopii i poszczególnych elementów wynikających z zaleceń sanepidu. Ma 

nadzieję, że część planów, tych zamierzeń zostanie zrealizowana. Sytuacja szpitala 

nie jest dobra finanse są takie, jakie są natomiast zobowiązania kredytobiorców czy 

wobec pracowników są regulowane na bieżąco. Myśli, że należy zwrócić uwagę na 

zmianę podejścia do samego systemu ochrony zdrowia być może zostanie podjęta 

decyzja o oddłużaniu szpitali. Bo największym ciężarem jest przeszłość, czyli te 

kredyty, które ma szpital. To najbardziej rzutuje na budżecie, które w pierwszej 
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kolejności musimy spłacać. Gdyby nie te zadłużenie w znaczący sposób 

poprawiłoby sytuację szpitala. Szpital nie jest miejscem gdzie powinno się 

zarabiać.  

 

Następnie Pan Burmistrz odczytał podziękowanie seniorów wsi Pobiedna, Wola 

Pobiedzińska, Gostomia za okazaną pomoc w przywróceniu - Przychodni Senior. 

Sprawa przywrócenia przychodni była wielokrotnie dyskutowana na posiedzeniach 

obrad seniorów. Pan Burmistrz podziękował pani dyrektor w imieniu swoim  

i Gminnej Radzie Seniorów. Wie, że jedna pani zaangażowana na forach 

internetowych zarzucała brak pomocy seniorom, ale było zupełnie inaczej. Pani 

dyrektor szpitala bardzo okazywała wsparcie przedstawiała, jakie są trudności, 

które wynikały z braku kadry etycznej, która mogłaby prowadzić tam leczenie 

seniorów. Po wielu rozmowach z osobą, która podjęła się tego zadania jest pani dr. 

E. Zaraś, która jest uznawana w naszym środowisko i cieszy się z tego powodu. 

Podziękował pani dr. Zaraś i pani dyrektor.  

 

Przewodniczący Rady powiedział, że wszyscy wiemy, jaki jest to ciężar i nie 

będzie się powtarzał tak jak pani dyrektor powiedziała w sprawozdaniu odnośnie 

tego ciężaru był przez wiele lat kumulowany i trzeba będzie spłacać. Jeśli starosta a 

myśli, że taką deklarację złoży jesteśmy spokojni, że funkcjonowanie tej placówki 

mając na uwadze inwestycje, o których pani dyrektor wspomniała, 

ponadczasowość tego zakładu na stałe związana była, jest i będzie. Odnosząc się 

do inwestycji wyraził nadzieję, że rada się przychyli do zmiany w budżecie na 

realizację zadania z przeznaczeniem środków na budowę windy w przychodni. Pan 

Przewodniczący Rady dodał, w tym momencie należy wspomnieć, że pomoc 

okazuje również Marszałek Stanisław Karczewski.     

 

Pan Jan Dąbrowski sołtys wsi Żdżary - spytał czy prowadzone były rozmowy, co 

do dalszego funkcjonowania Przychodni w Żdżarach w związku z przejściem 

doktora Wąsikowskiego na emeryturę. 

 

Pani Dyrektor Czerwińska odpowiedziała, że niejednokrotnie były prowadzone 

rozmowy z doktorem Wąsikowskim. Pan doktor zapowiada, że wróci po przejściu 

na emeryturę do pracy. W tym momencie kończy urlop wypoczynkowy i po nim 

mieliśmy uzgodnić warunki pracy na emeryturze. Na ten moment nie ma 

zagrożenia działalności tej placówki.  

 

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Zaraś powiedziała, że jest to dobre miejsce, 

aby złożyć podziękowania w imieniu pracowników szpitala dla pani dyrektor za 

doposażenie placówki. Mieliśmy stary nie wydolny sprzęt, wszelkie próby 
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dopominania się o nowy sprzęt kończyły się tym, że pracownik i osobiście sama 

była na cenzurowanym i wszyscy wiedzą, jaki był stosunek do niej samej. 

Podziękowała i cieszy się z tego, że Pan Burmistrz zgodził się i rada się przychyli 

na dofinansowanie windy do przychodni. Ma nadzieję, że zadanie zostanie 

zrealizowane w tym roku.  

 

Głos zabrał nadkom. Robert Faryna Komendant Powiatowy Policji w Grójcu, który 

przekazał informacje z działalności Komendy Powiatowej w Grójcu oraz 

informacje o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie gminy Nowe 

Miasto nad Pilicą. Za bezpieczeństwo mieszkańców odpowiada nie tylko policja, 

ale również Rada Gminy, Rada Powiatu zapewniając środki finansowe. 

Przypomniał, że w roku ubiegłym rada przekazała kwotę 5 000 zł. na służby 

ratunkowe i 3 000 zł. z przeznaczeniem na profilaktykę na zakup kamizelek 

odblaskowych. Zwrócił się z prośbą o zapewnienie środków na zadania 

profilaktyczne. Przedstawił dane statystyczne w zakresie przestępstw związanych  

z narkotykami.    

Następnie komendant zaprezentował obecnym na sali spot, pogrzebu zastrzelonego 

policjanta podczas akcji antyterrorystycznej oraz spot pracy codziennej i wyzwań,  

z jaką muszą się mierzyć.  

  

Na salę obrad o godz. 12.25 przybył radny Kazimierz Tomczyk. 

 

Komendant zaprezentował pokaz multimedialny dotyczący sprawozdania  

z działalności Komendy Powiatowej Policji oraz informacji o stanie 

bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie miasta i gminy Nowe Miasto 

nad Pilicą za 2017 rok. 

 

Salę obrad opuścił o godz. 12.50 radny Dariusz Dziuba.  

 

Omówił kategorie przestępstw o charakterze kryminalnym w poszczególnych 

latach oraz przestępstw związanych z uszkodzeniem mienia. Najczęściej 

popełnianymi wykroczeniami są wykroczenia dotyczące zakłóceń ładu i porządku 

publicznego. Do najbardziej zagrożonych miejsc należą: Nowe Miasto - Pl. Armii 

Krajowej, Dworzec PKS, Oś. Wojskowe oraz msc. Żdżary. Jeśli chodzi o działania 

z zakresu stanu trzeźwości kierujących pod wpływem środków odurzających 

najwięcej odnotowujemy na obszarach wiejskich i drogach niższej kategorii 

również z udziałem nieletnich. Natomiast, jeśli chodzi o przemoc w rodzinie cały 

czas problem istnieje, zwrócił się z prośbą o przekazywanie takich informacji 

policji. Następnie przedstawił dane dotyczący wypadków na drogach w roku 2016 

– 2017 na terenie gminy Nowe Miasto nad Pilicą. 
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Na salę obrad powrócił o godz. 12.55 radny Dariusz Dziuba.  

 

Kontynuując dodał, że wszystkie informacje o zagrożeniach pozyskiwane od 

obywateli gromadzone są na mapie zagrożeń bezpieczeństwa. Informacje 

uwzględniają wybrane kategorie przestępstw i wykroczeń. Zebrane informacje 

pomagają funkcjonariuszom ukierunkować swoje działania w celu polepszenia 

poprawy bezpieczeństwa na danym terenie. Środki przekazane na profilaktykę to 

szereg akcji profilaktycznych m. in. na: Bezpieczny Senior, Stop włamaniom, 

Dopalacze kradną życie. Zorganizowany był kurs ,,Samoobrony dla kobiet”, 

,,Dzień z mundurem”. Komendant zachęcił do wstępowania w szeregi Policji. Przy 

wsparciu władz samorządowych policjanci z Grójca przekazali najmłodszym  

z naszego terenu kamizelki odblaskowe w kolorze niebieskim, jako jedyne w kraju  

w tym kolorze. Działania zrealizowano pn. ,,Niebieski przyjaciel przypomina, 

odblaski nosi cała rodzina”. Na terenie gminy Nowe Miasto organizowanych jest 

wiele imprez masowych, wydarzeń, które zabezpiecza również policja Powiatu.   

 

Głos zabrała Kierownik Posterunku Policji w Nowym Mieście nad Pilicą asp. 

sztab. Jarosław Tadzik. Zwrócił uwagę tak jak wspomniał komendant 

bezpieczeństwo to wspólny cel zapewnienie bezpieczeństwa i porządku 

publicznego. Na terenie Nowego Miasta jest wiele organizowanych imprez gdzie 

musieliśmy korzystać z pomocy Komendy Powiatowej z Grójca, ale również 

zwróciliśmy się z pomocą do Komendy Wojewódzkiej w Radomiu. Także 

przyznawane środki finansowe przez władze samorządowe Gminy Nowe Miasto są 

przeznaczane tylko na służby pełnione na terenie gminy Nowe Miasto nad Pilicą. 

Prosił o wsparcie finansowe na dofinansowanie akcji z kamizelkami 

odblaskowymi, zabezpieczenie imprez masowych. I prosił o środki finansowe na 

zakup radiowozu.  

 

Przewodniczący Rady podziękował za wsparcie organizowanych imprez. To 

wsparcie daje poczucie bezpieczeństwa takie są sygnały naszego społeczeństwa, za 

to podziękował.  

 

Pan Burmistrz odniósł się do wypowiedzi Przewodniczącego Rady i tak jak 

powiedział kierownik nie jesteśmy łatwą gminą, jeśli chodzi o liczbę 

organizowanych uroczystości a zwłaszcza jak przyjeżdżają takie osoby, które 

mieliśmy okazję gościć prezydenta RP wraz małżonką. Wie, że wymaga to bardzo 

dużej pracy i za to podziękował. I kiedy się zwrócimy o dodatkowe wsparcie 

imprez zawsze uzyskujemy, przez co uczestnicy imprez są bardziej bezpieczni. 

Zadeklarował wsparcie finansowe. I prosił o dalszą współpracę. 
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Przewodniczący Rady dodał, że bezpieczeństwo jest jednym z podstawowych 

zadań gminy, mamy zapis w budżecie 200 tys. zł. na monitoring, który mamy 

nadzieję, że będzie zrealizowany. Przystępujemy do kolejnego projektu MSWiA i 

to jest dowód, że radni myślą o bezpieczeństwie nie zawsze to się udaje jak szybko 

byśmy chcieli, ale staramy się to realizować.  

 

Pan Burmistrz spytał, w jakich godzinach pracuje nasz posterunek. 

Kierownik odpowiedział, że posterunek policji nie pracuje całodobowo, codziennie 

pełnią służbę funkcjonariusze od godz. 7.30 do 15.30 są służby, od godz. 10.00 do 

godz. 18.00 od godz. 14.00 do 22.00 i służby nocne. Jeden radiowóz patroluje teren 

Nowego Miasta w zależności od potrzeb, zdarzeń. Dzięki zaangażowaniu innych 

służb jest bezpieczniej na terenie naszej gminy.  

Komendant dodał, że sąsiednie służby w razie potrzeby wzajemnie się uzupełniają.  

 

Salę obrad opuścił o godz. 13.10 radny Mariusz Fandrych i radny Mirosław Bors. 

 

PKT 4 

Przewodniczący Komisji Gospodarczo – Budżetowej p. Dariusz 

Dziurowicz odczytał protokół ze wspólnego posiedzenia Stałych Komisji Rady 

Miejskiej z dnia 6 lutego 2018 roku.  

W posiedzeniu udział wzięli członkowie komisji wg załączonej listy obecności do 

niniejszego protokołu oraz: 

1. Burmistrz Miasta i Gminy    p. Mariusz Dziuba  

2. Sekretarz Miasta i Gminy      p. Edyta Staniszewska 

3. Skarbnik Miasta i Gminy    p. Ewa Bator 

4. Przedstawiciel firmy PPHU ,,BaSz”                   mgr. inż. Bartosz Szymusik 

5. Pracownicy U M i G w osobach:                        p. Dariusz Melon  

        p. Agnieszka Wajgt 

        p. Kamila Wieczorek 

Posiedzeniu przewodniczył p. Dariusz Dziurowicz – Przewodniczący Komisji 

Gospodarczo – Budżetowej. 

Przyjęto następujący porządek posiedzenia: 

1. Analiza ściągalności opłat za odpady komunalne. 

2. Plany pracy Stałych Komisji Rady Miejskiej na 2018 rok. 

3. Sprawozdanie z działalności Stałych Komisji Rady Miejskiej za rok 2017. 

4. Zapoznanie się z projektami uchwał przygotowanymi na sesję Rady. 

      5.   Sprawy bieżące kierowane do komisji. 
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W Pkt.4 Przedstawiciel firmy PPHU ,,BaSz” mgr. inż. Bartosz Szymusik zapoznał 

z projektem ,,Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Nowe Miasto nad Pilicą 

na lata 2018-2021 z perspektywą do roku 2025”, który jest dokumentem 

zrealizowanym zgodnie z brzmieniem ustawy Prawo ochrony środowiska. Zgodnie 

z ustawą z dnia 3 października 2008 roku o udostępnianiu informacji o środowisku 

i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz o ocenach 

oddziaływania na środowisko, projekt wraz z prognozą został poddany 

postępowaniu w sprawie ocen oddziaływania na środowisko. W wyniku 

postępowania w/w dokument został udostępniony do publicznej wiadomości, został 

zaopiniowany przez Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska oraz 

Państwowego Wojewódzkiego Inspektora Sanitarnego w Warszawie.  

Następnie Przewodniczący Komisji odczytał projekt uchwały w w/w sprawie. 

 

Pani Ewa Bator Skarbnik Miasta i Gminy zapoznała z projektami uchwał  

w sprawie: 

- zmiany uchwały budżetowej na 2018 rok. 

Radny Mirosław Bors spytał odnośnie wniosku złożonego na ostatniej sesji Rady 

dotyczącego przeznaczenia środków pieniężnych na wykonanie nawierzchni 

asfaltowej dróg w gminnych miejscowościach Bieliny – Nowe Łęgonice, 

Rokitnica, Wierzchy, Łęgonice i Żdżary.   

Pan Burmistrz odpowiedział, że jeżeli jest możliwość pozyskania środków 

pieniężnych z różnych funduszy na inwestycje to z takiej możliwości korzystamy. 

Na dzień dzisiejszy nie ma środków pieniężnych na realizację zadania. Jeżeli 

będzie potrzeba utwardzenia tych dróg zostanie to wykonane. Po przystąpieniu do 

wykonania dokumentacji w przyszłym roku planowane będzie wykonanie zadania. 

Podobnym przykładem jest wykonanie drogi w Rokitnicy. 

  

 - Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nowe Miasto nad Pilicą na lata 2017-

2022. 

 

- emisji obligacji komunalnych oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu. 

 

- organizacji wspólnej obsługi jednostek organizacyjnych zaliczanych do sektora 

finansów publicznych, dla których organem prowadzącym jest Gmina Nowe 

Miasto nad Pilicą.  

 

W Pkt.2 Przewodnicząca Komisji Oświatowo – Społecznej Iwona Lepa 

zaproponowała następujące zmiany w planie pracy komisji: 

- w pkt.3 dopisać pkt. Współpraca z Miejsko – Gminnym Ośrodkiem Kultury - 

termin realizacji w razie potrzeby. 
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- pkt. 7 otrzymuje następujące brzmienie - Współpraca przy przygotowaniu oferty 

na ferie zimowe 2019 – termin realizacji grudzień. 

- w pkt. 8 Przygotowanie opinii Komisji o zebranych wnioskach - dopisać ,,do 

budżetu”. 

Członkowie komisji wyrazili pozytywną opinię.  

Przewodniczący Komisji Gospodarczo – Budżetowej przedstawił plan pracy 

Komisji. Komisja nie wniosła uwag. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił plan pracy komisji. Komisja nie 

wniosła uwag. 

Plany pracy stanowią załączniki do protokołu posiedzenia. 

W Pkt.3 Przewodniczący Komisji Gospodarczo – Budżetowej przedstawił 

sprawozdanie z działalności Komisji za 2017 rok.  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Bartosz Gulina przedstawił sprawozdanie  

z działalności Komisji za 2017 rok.  

Przewodniczący Komisji Oświatowo – Społecznej przedstawił sprawozdanie  

z działalności Komisji za 2017 rok.  

Sprawozdania stanowią załączniki do protokołu posiedzenia. 

Członkowie Komisji zapoznali się z projektem uchwały w sprawie zatwierdzenia 

planów pracy Stałych Komisji Rady Miejskiej w Nowym Mieście nad Pilicą na rok 

2018.  

W Pkt. 1 Pani Agnieszka Wejgt – pracownik Urzędu zapoznała z projektem 

uchwały w sprawie zniesienia formy ochrony pomnika przyrody. 

Pani Kamila Wieczorek – pracownik Urzędu przekazała informacje dotyczące  

zaległości opłat za odpady komunalne, jakie mają miejscowości wobec gminy.  

Zapoznała z zestawieniem zaległości opłat w poszczególnych latach. Ponadto 

przedstawiła obowiązujące dane opłat za odpady komunalne gmin ościennych. 

W Pkt.5 Radna Iwona Lepa wnioskowała o wystosowanie pisma do zarządów 

wspólnot o naliczanie opłat za odpady komunalne dołączanie ich do opłat 

czynszowych.  

Radna Karolina Kącka wnioskowała o ustawienie znaku zakaz wjazdu pojazdów  

o tonażu 8 ton na drodze gminnej Sańbórz, Nowe Strzałki, Strzałki. 

Na tym posiedzenie zakończono. Szczegółowa treść posiedzenia komisji jest 

zarejestrowana na nośniku cyfrowym do dyspozycji w Biurze Rady.  

Przewodniczący Rady spytał czy są uwagi do przewodniczących Stałych Komisji. 

Nie zgłoszono. 

 

PKT 5 

Przewodniczący Komisji Gospodarczo – Budżetowej Dariusz Dziurowicz 

przedstawił sprawozdanie z działalności Komisji za 2017 rok. Sprawozdanie 

stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 
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Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Bartosz Gulina przedstawił sprawozdanie  

z działalności Komisji za 2017 rok. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 do 

niniejszego protokołu.   

  

Wiceprzewodniczący Komisji Oświatowo – Społecznej Dariusz Dziuba 

przedstawił sprawozdanie z działalności Komisji za 2017 rok. Sprawozdanie 

stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  

 

Salę obrad o godz. 13.25 opuścił radny Dariusz Dziurowicz. 

 

PKT 6 

Pani Dorota Gala Pełnomocnik Burmistrza Miasta i Gminy ds. Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych przedstawiła Sprawozdanie z wydatków Gminnej 

Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i działalności Gminnej 

Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Pełnomocnika Burmistrza 

Miasta i Gminy Nowe Miasto nad Pilicą za 2017 rok.  

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady spytał czy są pytania. Nie zgłoszono.  

 

PKT 7 

Burmistrz Miasta i Gminy p. Mariusz Dziuba przedstawił sprawozdanie za okres 

międzysesyjny tj. od stycznia 2018r. do dnia 08.02.2018r. 

- spotkanie z dyrektorem Banku Spółdzielczego Biała Rawska Oddział Nowe 

Miasto nad Pilicą, 

- spotkanie z przedstawicielami mediów gazet, w których umieszczamy nasze 

artykuły na temat życia naszych mieszkańców, 

- 3.01. spotkanie z pracownikami urzędu oraz dyrektorami szkół w sprawie ferii 

zimowych,  

- spotkanie w sprawie organizacji zjazdu Nowe Miasto w Europie, 

- 5.01. spotkanie z dyrektorami szkół podstawowych w sprawie Funduszu 

Świadczeń Socjalnych, 

- spotkanie w sprawie ferii zimowych, 

- spotkanie z przedstawicielami instytucji, sprawozdania z przeprowadzonych ferii 

zimowych-  podane były w lokalnych gazetach, 

- 8.01. spotkanie w Przysusze samorządowców, wójtów, posłów ziemi radomskiej, 

- 9.01. objazd miejsc, w których będą delegacje miast, biorących udział w zjeździe 

Nowych Miast. Spotkanie Spale, Ossie, Tomaszowie Mazowieckim, dotyczące 

zwiedzania poszczególnych grup podczas spotkania, 

- 10.01. spotkanie z przedstawicielami firmy duon w sprawie gazyfikacji i planów 

na przyszłość, 
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- spotkanie w sprawie zagospodarowania terenu nad rzeką Pilicą, 

- spotkanie z dyrektor Teresą Musiałowską w sprawie Funduszu Świadczeń 

Socjalnych, 

- spotkanie w sprawie drogi w msc. Domaniewice, 

- spotkanie w Grójcu w sprawie przejęcia gruntów pod Liceum, 

- szkolenie prowadzone przez dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Grójcu w 

sprawie nowych zasad zatrudniania cudzoziemców, 

- 12.01. spotkanie w sprawie Przychodni Senior przy ul. Ogrodowej. Pan Burmistrz 

jeszcze raz podziękował z pomoc pani dyrektor szpitala oraz pani dr. Zaraś, która 

podjęła się pełnienia dyżurów w tej przychodni, 

- szkolenie przeprowadzone przez pracowników Urzędu Skarbowego w sprawie 

rozliczania VAT – u, 

- spotkanie z dyrektorem SP ZOZ w Nowym Mieście w sprawie przekazania uwag 

przez Gminna Radę Seniorów m. in. sprawie windy w Przychodni Zdrowia, 

dyżurów nocnych funkcjonowania aptek, zapoznanie się z pracami 

przygotowanymi na spotkanie z Wicepremier Betą Szydło, 

- 13.01. zebranie w jednostce Ochotniczej Straży Pożarnej w Godzimierzu, 

- udział w balu studniówkowym, 

- 14.01. wizyta w u dyrekcji Lasów Państwowych w sprawie dofinansowania dróg 

oraz innych uzgodnień np. tężni w parku nowomiejskim, 

- wizyta u konserwatora zabytków, dofinansowanie wniosków dotyczących 

podziałów naszych gruntów na naszym terenie, 

- 16.01. podpisanie umowy z firmą Drewbud na odbiór odpadów komunalnych, 

- udział w posiedzeniu Gminnej Rady Seniorów i zgłaszane prośby o ścieżkę 

rowerową na drodze powiatowej, uruchomienie windy w Przychodni Zdrowia, 

pełnie nocnych dyżurów aptek, 

- spotkanie z płk. A. Kozerą podziękowanie za dobrą współpracę, za udział w 

uroczystościach patriotycznych i Pikniku Militarnym, który odbył się na naszym 

terenie. Obecnie przechodzimy pod dowództwo z Radomia, 

- 18.01. podpisanie aktu notarialnego, 

- 20.01. zebranie sprawozdawcze w Jednostce OSP Jankowice, OSP Żdżary, 

-  22.01. spotkanie z przedstawicielami Wód Polskich, lustracja pomieszczeń na 

siedzibę, 

- 23.01. spotkanie z przedstawicielami Towarzystwa Przyjaciół Nowego Miasta w 

sprawie Programu Ochrony Środowiska,  

- spotkanie z mieszkańcami Bełek w sprawie drogi. Sprawy gruntowe nie są 

jeszcze wyjaśnione dokumentacja będzie w tym roku wykonywana, będą 

uzgodnienia z mieszkańcami, w przyszłym roku wykonanie drogi, 

- spotkanie z Komendantem Posterunku Policji dotyczące bezpieczeństwa w naszej 

gminie i służby na terenie naszej gminy, 
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- 26.01. spotkanie z prezesem Firmy DITTA-SERIA dotyczące zmiany w 

podziałach działek przylegających do działek gminnych, 

-27.01. udział w zebraniu sprawozdawczym OSP Gostomia, OSP Łęgonice, 

- 29.01. spotkanie organizacyjne w sprawie Zjazdu Nowych Miast w Europie,  

- lustracja dróg na terenie Gminy Nowe Miasto, 

- 31.01. spotkanie z kuratorem w Radomiu oraz konserwatorem zabytków w 

Radomiu, 

-1.02. spotkanie z prezesem, komendantem OSP Nowe Miasto oraz z kierowcami 

jednostki straży Nowe Miasto, 

- spotkanie z przedstawicielami zajmujących się fotowoltaiką, 

- spotkanie w sprawie organizacji Zjazdu Nowych Miast w Europie, 

- spotkanie z przedstawicielami Agencji Restrukturyzacji Modernizacji i 

Rolnictwa, 

- 2.02. spotkanie z mieszkańcami Domaniewic, 

 

Salę obrad o godz. 13.45 opuściła wiceprzewodnicząca Elżbieta Zaraś. 

 

- spotkanie w sprawie organizacji konkursu na temat ,, Żołnierzy Wyklęci”, który 

odbędzie się w Ośrodku Szkolno – Wychowawczym w Nowym Mieście nad Pilicą,  

- zebranie sprawozdawcze OSP Rosocha, w którym uczestniczył Przewodniczący 

Rady, 

- 3.02. zebranie sprawozdawcze OSP Domaniewice, OSP Bieliny 

- 5.02. poświęcenie sprzętu i otwarcie nowej pracowni w SP ZOZ w Nowym 

Mieście, udział w konferencji z udziałem pani Beaty Szydło, Marszałka Senatu RP 

Stanisława Karczewskiego oraz osób biorących udział w spotkaniu, 

- 6.02. wręczenie nagród w zawodach strzeleckich, 

- udział w posiedzeniu Stałych Komisji Rady Miejskiej, 

Pan Burmistrz dodał, że tradycyjnie dokonał wiele spotkań z mieszkańcami w 

gabinecie jak i w terenie, z mieszkańcami naszych lokali socjalnych, dokonał wizji 

lokalnej pod kątem inwestycji drogowych, kanalizacyjnych, chodników, dokonał 

lustracji wysypiska śmieci przy drogach powiatowych, wycinania drzew, wycinki 

drzew przy drodze i wyznaczenia ponownie drogi w Łęgonicach.  

 

Na salę obrad o godz. 13.50 powróciła wiceprzewodnicząca rady Elżbieta Zaraś. 

 

Przewodniczący Rady spytał czy są pytania do sprawozdania Burmistrza za okres 

międzysesyjny. Nie zgłoszono. 
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PKT 8 

Przewodniczący Rady Tomasz Pietrucha poinformował, że po zapoznaniu z 

pismami, które wpłynęły do Biura Rady ogłosi 10 minutową przerwę w obradach, a 

po przerwie udzieli głosu Staroście Powiatu Grójeckiemu Markowi Ścisłowskiemu. 

 

Przewodniczący zapoznał z pismami, które wpłynęły do Biura Rady: 

- pismo z dnia 3.01.2018 roku oświadczenie Rady Miasta Mińsk Mazowiecki w 

sprawie zmian w Kodeksie wyborczym. 

- z dnia 5.01.2081 roku w sprawie Stanowiska Nr 4/2017 Rady Miejskiej w 

Mrozach. 

- wniosek z dn. 8.01.2018r. sołectwa Bieliny o zakup tablicy informacyjnej.  

- wniosek z dn.8.01.2018 r. sołectwa Bieliny o zamontowanie lampy oświetlenia 

drogowego. 

- pismo z dn., 28.12.2017 r. w sprawie udostępnienia sali konferencyjnej na 

szkolenie dla rolników z terenu Gminy Nowe Miasto nad Pilicą.  

- z dn.25.01.2018r. ,,Sprawozdanie z działalności Komendy Powiatowej Policji w 

Grójcu oraz stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie miasta i 

gminy Nowe Miasto nad Pilicą w 2017 roku”. 

- Przewodniczący Rady odczytał pismo z dn. 23.01.2018r. od Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Warszawie uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Warszawie Zespół w Radomiu w sprawie opinii o możliwość 

sfinansowania przez Miasto i Gminę Nowe Miasto nad Pilicą planowanego w 

Uchwale Budżetowej na rok 2018 deficytu. Uchwała stanowi załącznik nr  7 do 

niniejszego protokołu. 

- Przewodniczący Rady odczytał pismo z dn. 23.01.2018 r. od Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Warszawie Zespół w Radomiu uchwałę Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie Zespół w Radomiu w sprawie 

opinii o prawidłowości planowanej przez Miasto i Gminę Nowe Miasto nad Pilicą 

kwocie długu w latach objętych Wieloletnią Prognozą Finansową. Uchwała 

stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

- pismo z dn. 30.01.2018 r. od Mazowieckiego Ośrodka Doradztwa Rolniczego z 

prośbą o wystąpienie pracownika na sesji Rady w celu przekazania informacji o 

składaniu wniosków o dopłaty bezpośrednie.  

- z dn. 30.01.2018 r. wniosek o udostępnienie informacji publicznej.  

- z dn. 1.02.2018r. podziękowanie seniorów wsi Pobiedna, Wola Pobiedzińska, 

Gostomia za pomoc w przywróceniu ,,Przychodni Senior”. 

- pismo z dn.2.02.2018r. znak pisma WK.053.13.2018  od Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Warszawie za pośrednictwem Centralnego Biura 

Antykorupcyjnego anonimowa skarga dotycząca wykonywania przez Burmistrza 

zadań własnych w sprawach związanych z targowiskiem miejskim.  
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Następnie przekazał, że na wspólnym z jednych posiedzeń komisji na wniosek 

radnego zajmowali się zadłużeniem i ściągalnością naszych mieszkańców za 

odpady komunalne. Brak zadłużeń w msc. Prosna, Dąbrowa. Pozostałe mają 

zaległości.  

 

Salę obrad o godz. 13.55 opuścił radny Mariusz Fandrych, Sebastian Stolarek, 

Jacek Bors. Mirosław Bors.  

 

Przewodniczący Rady ogłosił 15 minutową przerwę w obradach. Po przerwie 

wznowiono obrady. 

 

Przewodniczący Rady powitał starostę Powiatu Grójeckiego Marka Ścisłowskiego 

oraz radną Annę Steczkowską.  

Starosta Powiatu podziękował za zaproszenie na dzisiejszą sesję. Wyraził 

zadowolenie odnośnie współpracy z gminą Nowe Miasto. Udało się w okresie 

trzech lat zrealizować wiele zadań, ale naszymi wspólnymi zadaniami są drogi, 

które wymagają dużych nakładów. W ubiegłym roku powiat dofinansował szpital 

w wysokości 400 000,00zł. w tym roku planowane jest dofinansowanie do 

realizacji projektu, które jest na etapie rozpatrywania.  

Radna Anna Steczkowska przedstawiła informacje o realizacji zadań w okresie 

ostatnich trzech lat. Kluczowym zadaniem było wsparcie i uzdrowienie finansów 

szpitala. Starostwo wspiera panią dyrektor, która się bardzo stara. W ciągu 2,5 roku 

pozyskała dla naszego szpitala 7,5 mln. zł. Starostwo przekazało w ciągu 3 lat 

ponad 2 mln. zł. w roku 2016 Starostwo poręczyło kredyt, który szpital przeznaczył 

na restrukturyzację zobowiązań. Tym kredytem szpital mógł spłacić zobowiązania 

wobec Magellana, którzy to poprzednicy zaciągnęli pożyczkę rozbudowując Izbę 

Przyjęć. Środki finansowe, które pani dyrektor pozyskała w pierwszej kolejności 

postanowiła przeznaczyć na to, co jest potrzebne szpitalowi na sprzęt i aparaturę 

medyczną. Nasz szpital wzbogacił się o aparaturę RTG, pracownię endoskopową, 

aparat USG, aparat do znieczuleń. Wszystkie sprzęty zakupiono za pozyskane 

środki. Dzięki tym inwestycjom szpital ma zwiększone możliwości do 

diagnozowania. Jeśli chodzi o inwestycje drogowe wspólne z samorządem gminy 

w okresie trzech lat przebudowaliśmy ponad 3700 dróg powiatowych. Potrzeby 

remontów dróg są większe. Wspólnie z samorządem gminy będzie realizowana 

przebudowa drogi na Prosną i ul. Ogrodowa.   

   

Radny Dariusz Dziurowicz spytał jakimi środkami finansowymi przeznaczonymi 

na inwestycje w obecnym roku dysponuje starostwo i o ile te srodki sa większe niż 

w ubiegłym roku.  
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Starosta Powiatu Grójeckiego odpowiedział, że na drogi przewidujemy ok. 10 mln. 

zł. Planowana jest inwestycja na terenie Gminy Pniewy w ramach tzw. 

,,schetynówek,,  koszt tego zadania szacowany jest na ok 7 mln. zł. Starostwo 

otrzymało zapewnienia o pomocy od wojewody i współpraca z gminą. W każdej 

gminie w roku bieżacym zaplanowane są do wykonania różne odcinki dróg. 

Zplanowany jest remont drogi Chynów, odcinek drogi Goszczyn, Pniewy. Nie 

odbył się przetarg na drogę w msc.  Prosnaj, która będzie realizowana. Starostwo 

przeznaczyło na każdą gminę ponad 200 000,00zł.  

 

Radny Dariusz Dziurowicz powiedział, że kowta ok. 200 000,00zł. na potrzeby 

wspólne jest kwotą zdecydowanie za małą. Prosił o infomacje ile wydano ogólnie 

w Starostwie na inwestycje w 2017 roku.   

Starosta odpowiedział, że nie jest na tyle przygotowany raczej przygotował się do 

odpowiedzi jak wygląda współpraca między gminą Nowe Miasto a Grójcem. Na 

kolejnym posiedzeniu uzupełni informacje.  

 

Sołtys wsi Prosna Jerzy Wielgus spytał o termin realizacji budowy drogi. 

Starosta odpowiedział, że jest to zadanie realizowane wspólnie Dyrekcją Lasów 

Państwowych. Lasy Państwowe mają terminy co do oczekiwania wykonania 

dokumentacji i procedur przetargowych.  

 

Sołtys wsi Wólka Ligęzowska Stefania Wąsik zgłosiła problem w zakresie 

bieżącego utrzymania dróg w okresie zimowy, pług odśnieżający drogi nie 

posypuje piaskiem.   

 

Pan Starosta odpowiedział, że mamy warunki takie jakie mamy akcji sypania było 

nie wiele, planujemy racjonalnie wydatkować środki, dodał, że jest jedyną sołtys 

która jest niezadowolona  z zimowego utrzymania dróg. Przygotuje na kolejną 

sesję informację, że nie było wójta, burmistrza niezadowolonego z zimowego 

utrzymania dróg.  

 

Salę obrad o godz. 14.35 opuścił radny Bartosz Gulina.  

 

Pan Jacek Zwardoń sołtys wsi Wola Pobiedzińska przypomniał, że trzy lata temu 

na sesji Rady Miejskiej obiecał Pan Starosta, że zajmie się uszkodzoną drogą do tej 

pory został ustawiony znak ograniczajacy predkość do  30km/h. Jest to droga 

powiatowa. Zgłosił również brak bieżącego zimowego utrzymania dróg.  

 

Pan Starosta odpowiedział, że o problemie drogi nie słyszał zwłaszcza, że był 

zgłaszany trzy lata temu. Jesli chodzi o odśnieżanie powiat ma ok. 600 km dróg do 
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odśnieżania i powiat nie jest w stanie całych tych odcinków dróg posypywać 

piaskiem. Drogi posypywane są jednakowo we wszystkich gminach głównie 

miejsca zagrożone.    

 

Pan Burmistrz przyznał rację pani sołtys oraz panu sołtysowi być może pan starosta 

o wielu sprawach nie wiedział nie były sygnalizowane. Gmina Nowe Miasto 

przejęła zadanie bieżącego utrzymania dróg od Zarządu Powiatowego Dróg, które 

są posypywane. Sprawa była zgłoszona na spotkaniu w Powiecie. Jeśli chodzi o 

kwestie drogi we wsi Wola Pobiedzińska jest sprawą od wielu lat i uszkodzona 

droga grozi spowodowaniem wypadku. Sprawa była zgłaszana dyrektorowi dróg 

powiatowych. Zasadne są wypowiedzi pani sołtys, droga powiatowa jest 

posypywana głównie na zakrętach, na pozostałych odcinkach jest ślisko. Pani 

Sekretarz również zgłasza o potrzebie posypywania dróg. Należałoby posypywać 

drogi tak, aby było satysfakcjonujące dla mieszkanców.   

 

Pan Starosta powiedział, jak szybko zapominay o tym jaki budżet przejęliśmy ok. 

40 mln. zadłużenie powiatu. Zadłużenie szpitali po 14 mln. każdy. Podał przykłady 

przekazanych środków gminom na remonty dróg. Dzięki dobrej współpracy 

z gminą Nowe Miasto udaje się więcej zrealizować niż z innymi gminami. 

Dodał,że jak radna powiedziała w poprzedniej kadencji budowa izby przyjęć  

 i planowanego bloku operacyjnego miała kosztować ok. 10 mln. zł. 

dofinansowanie przekazane przez poprzedników było ponad 2 mln. zł. natomiast 

7,5 mln. zł. należało wydac z budżetu powiatu taki był poziom dofinansowania. 

Jako powiat jeśli chodzi o pozyskiwanie środków finansowych z zewnątrz mieli 

takie same możliwości jak obecny. Jako powiat pozyskujemy łącznie na wszystkie 

zadania 70% dofinansowania mamy mozliwość dzięki m. in. zaangażowaniu 

Marszałka RP Karczewskiego.  

 

Radny Dariusz Dziuba  zasygnalizował o naprawi drogi powiatowej Domaniewice 

– Żdżary na odcinku do granicy wsi w stronę Wału, która jest w złym stanie pewne 

fargmenty drogi jest już ciężko ominąć. Przypomniał o inwestycji  

w Domaniewicach, która w budżecie gminy planowana jest od kilku lat czy 

budowie chodnika wzdłuż tej drogi powiatowej. Domaniewice jest dużym 

sołectwem i ruch na tej drodze jest bardzo duży w ciągu sezonu letniego i chodzi  

o względy bezpieczeństwa. Ludzie często wychodzą na drogę żeby ominąć 

nierówności.  

 

Sołtys wsi Żdżarki Małgorzata Woźniak odniosła się do wypowiedzi sołtys wsi 

Wólka Ligęzowska chodzi o generowanie kosztów jeżeli jest powołany samochód 
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aby sypał piaskiem lub odśnieżał to niech robi to co powinien a wówczas starostwo 

nie będzie musiało dodatkowo ponosić koszty.  

Przewodniczący Rady powiedział, że wszystkie sugestie, podpowiedzi, uwagi mają 

na celu jak najlepszą współpracę. To co podnosił radny Dziuba to jest kolejna 

inwestycja którą dobrze byłoby abyśmy razem zrealizowali. Tych inwestycji do 

realizacji mamy wiele.  

 

Radny Tadeusz Jędryka odniósł sie w sprawie liceum. Powiat był w ciężkim 

okresie pan Staosta wystąpił do gminy abyśmy przejęli liceum, rada sie przychyliła 

i przejęła. A teraz chcielibyśmy aby pan starosta przekazał nam majątek.  

 

Radny Kazimierz Tomczyk stwierdził, że posypywanie dróg grysem - odcinek 

przed folwarkiem nie spełnia swojego zadania, wzamian lepiej byłoby 

wyremontować niewielki odcinek drogi.  

 

Pan Starosta odpowiedział, radnemu Dziubie że nie twierdzi że droga 

Domaniewice – Żdżary jest droga dobrą ale prosił wziąć pod uwagę, że droga ta 

z pozostałymi na terenie powiatu jest drogą dobrą.  

Jeżeli chodzi o zasypywanie ubytków tłuczniem, chodzi o msc. Bieliny pan 

dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg otrzymał polecenie i środki na zakup masy do 

naprawy ubytków  na zimno. Droga ta jest już naprawiona.  

 

Pan Burmistrz powiedział, jeżeli chodzi o folwark ciężki samochód zrobił wyrwę w 

drodze i była prośba pana Kotańca aby posypać grysem. Natomiast wszystkie 

uszkodzone drogi na terenie miasta naprawiane są masą. Pan Burmistrz 

przypomniał radnemu Tomczykowi, że był radnym w poprzedniej kadencji  

i codzinnie dojeżdając do pracy do Żdżar pierwsze ekipy remontowe dróg 

pojawiały się na koniec maja początek czerwca. Następnie pan Burmistrz przekazał 

panu Staroście kwestie pracy dyżurów nocnych aptek, budowy windy w 

Przychodni Zdrowia, zapewnienie połączenia autobusowego do Radomia, budowa 

ścieżki rowerowej od osiedla jednostki w kierunku miasta. 

 

Przewodnicząca Osiedla Nr 1 Helena Pardej  poparła wypowiedź radnego Jędryki 

odnośnie sprzedaży liceum. Wtedy kiedy było budowane liceum był zupełnie inny 

podział terytorialny. Starostow Powiatowe Grójec nie ponosiło żadnych kosztów   

i w tej chwili koszty przejęła nasza gmina w związku z utrzymaniem liceum. Rada 

wyraziła zgodę aby ponosić koszty i utrzymać liceum. Natomiast jeżli chodzi  

o sprzedaż  dla Strostwa Powiatowego byłby to czysty zysk to nie jest 

rozdawnictwo. Rozdawnictwo byłoby wtedy gdyby starostwo wcześniej działkę 

wykupiło i wybudowało na niej liceum a teraz nam przekazało za darmo.  
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Pan Starosta powiedział, że jeżeli mówimy o wspólnym utrzymaniu dróg o ich 

wspólfinasowaniu nie przyjeżdża tutaj i z nich nie korzysta tylko mieszkańcy 

gminy. Po tych drogach jeżdżą ciężkie sprzęty i je uszkadzają. Większość pamięta 

że kiedyś budowano drogi pokrywając masą asfaltową i takie drogi mamy i dlatego 

ciężkie samochody niszczą te drogi. Niechciałby dyskutować jaki był podział 

administracyjny kto co robił poprzednio. Ale jeśli chodzi o współfinansowanie 

radni wiedzą jakie są potrzeby mieszkańców i niektóre gminy same remontują 

drogi.   

 

Na salę obrad o godz. 15.10 powrócił radny Sebastian Stolarek.  

 

Nastepnie pan Starosta odpowiedził, że jeżeli chodzi o uruchomienie aptek 

dyżurów nocnych po ustaleniu starostwo nie może nikogo zmusić do prowadzenia 

tych nocnych dyżurów. Jeżeli chodzi o windę w przychodni zadanie dofinasuje 

starostwo oraz zapewni środki dla szpitala. Jeśli chodzi o zapewnienie przewozu 

autobusowego, starostwo w swoim zakresie według ustawy ma zapewnić od 

siedziby starostwa do siedzib gmin. Jak zorganizować transport w tej sprawie 

planowane będzie spotkanie z wójtami, burmistrzami. Jeśli chodzi o ścieżkę 

rowerową na dzień dzisiejszy nie ma zaplanowanych środków na realizację 

zadania. Natomiast starostwo przy pomocy współfinansowania planuje realizację 

zadania budowa drogi Nowe Miasto – Domaniewice. Jeśli będzie możliwość 

starostwo z takiej formy skorzysta. Jeżeli chodzi budynek liceum gmina otrzymała 

w bardzo dobrym stanie został wyremontowany. Myśli, że starostwo i gmina 

podejmą korzystne porozumienie przy sprzedaży budynku. Poza, że tym gmina 

planuje rozszerzenie działalności tej placówki, starostwo przekaże grunty za 

przysłowiową złotówkę na budowę boiska.  

 

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Zaraś współczuje, że pan Starosta przejął 

powiat zadłużony na kwotę 40mln. zł. przy budżecie powiatu 60 mln. zł. Mimo to 

prosiła o dofinsansowanie do zamontowania windy w Przychodni Zdrowia, 

ponieważ brak jej sprawia duże trudności osobom starszym z wchodzeniem lub 

schodzeniem ze schodów. Jeśli chodzi o dyżury nocnych aptek była próba podjęcia 

kilka lat temu uruchumienia takiego dyżuru, ale prowadzenie takiej działalności 

jest niepołacalne. 

 

Przewodniczący Rady powiedział, że obecność pana Starosty jest potrzebna raz na 

kwartał dlatego, że wielokrotnie podnoszone są kwestie tego typu, które żyją 

miesiącami. Wszytkie uwagi prosił, aby pan Starosta odebrał pozytywnie. 

Przypomniał że na jednej z ostatnich sesji kiedy jeden z radnych powiatowych 
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Krzysztof Fiks mówił, że przejmujemy liceum później miał pretensje, że chcemy 

przejąć grunty. Przewodniczący Rady wyraził zadowolenie, że udało sie taka 

decyzje utrzymać bo wielokrotnie było to podnoszone przez pana starostę. 

Chcielibyśmy wspólnie ze starostwem realizować inwestycje możliwie jak 

najlepiej i najwięcej. Te grunty i budynki są nam potrzebne aby stworzyć określony 

potencjał dla ludzi młodych, aby z dumą powiedzieć, że uczniów jest coraz więcej.  

 

Pan starosta podziękował za zaproszenie i pomimo emocji na początku  

o wszystkich sprawach nie pamięta. Przypomniał, że starostwo co roku musi 

wykupywać obligacje o wartości 6mln. zł. za to co zostawili porzednicy. Ten dług 

musi być spłacony. W latach 2011-2014 starostwo pozwoliło sobie z udziałem 

członka zarządu pana Fiksa zawyżać subwencje oświatowe. Po kontroli 2015 roku 

starostwo musi oddać 3mln. zł. za nie należnie pobranych subwencji. Dziś 

poprzednicy mówią o naprawianiu tylko, że jak byli w poprzednich latach jedyne 

co robili to zaciągali zobowiązania i doprowadzili do 40mln. zadłużenia. 

Podziękował za współpracę i za wytyczne uwagi. W sprawie naprawienia drogi  

w Woli Pobiedzińskiej zajmie się w najbliższym czasie.  

 

Radna Powiatu Grójeckiego Anna Steczkowska odniosła się do tego co przekazał 

pan starosta nasze możliwości inwestycyjne w powiecie ograniczane są przez 

spłaty zobowiązań zadłużeń z lat poprzednich. Ale od chwili kiedy powiatem 

zarządza Prawo i Sprawiedliwość z powiatem jest lepiej, zadłużenie zmniejszyło 

się z 40mln. zł. do 32mln. zł. inwestujemy pozyskujemy środki w sposób 

przemyślanej, racjonalnej polityce finansowej i zarządczej pana starosty. Z każdym 

rokiem jest coraz lepiej finansowo więc  tych inwestycji będzie coraz więcj.  

 

PKT 9a 

Przewodniczący Rady Miejskiej – p. Tomasz Pietrucha odczytał zebranym 

projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2018 rok.  

 

Salę obrad o godz. 15.35 opuściła Wiceprzewodnicząca rady Elżbieta Zaraś. 

 

Skarbnik Miasta i Gminy pani Ewa Bator omówiła załączniki do niniejszego 

projektu uchwały. 

 

Na salę obrad o godz. 15.45 powróciła Wiceprzewodnicząca rady Elżbieta Zaraś. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały.  

W głosowaniu za – 9 radnych przy obecnych na sali 10 radnych, przeciw - 0, 

wstrzymało się – 1 uchwalono uchwałę Nr XLI/267/2018  w przedmiotowej 

sprawie. Uchwała stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 
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PKT 9 b 

Przewodniczący Rady Miejskiej – p. Tomasz Pietrucha odczytał zebranym 

projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nowe 

Miasto nad Pilicą na lata 2018 - 2022. Objaśnienie do niniejszej uchwały omówiła 

skarbnik Miasta i Gminy Ewa Bator. 

Przewodniczący Rady spytał czy są uwagi lub pytania do w/w projektu uchwały. 

Nie zgłoszono. Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie w/w 

projekt uchwały.  

W głosowaniu za – 9 radnych przy obecnych na sali 10 radnych, przeciw - 0, 

wstrzymało się – 1 uchwalono uchwałę Nr XLI/268/2017 w przedmiotowej 

sprawie. Uchwała stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 

 

PKT 9 c 

Przewodniczący Rady Miejskiej Tomasz Pietrucha odczytał projekt uchwały  

w sprawie emisji obligacji komunalnych oraz zasad ich zbywania, nabywania  

i wykupu.  

Przewodniczący Rady spytał czy są pytania lub uwagi do w/w projektu uchwały.  

Radny Sebastian Stolarek zapytał, jakie będą koszty emisji obligacji. Na dzień 

dzisiejszy zakładamy, że koszt emisji obligacji to kwota około 1 500 000, 00zł. 

Przypomniał, że w roku 2010 była to stawka około 5% i może okazać się, że na 

przestrzeni 14 lat zwiększy się do 4 500 000, 00zł. Następnie przytoczył 

wypowiedź Starosty Powiatu Grójeckiego odnośnie budżetu powiatu, spłaty 

zaciągniętych zobowiązań oraz braku wpływu na emisję obligacji. Radny dodał, że 

nasi następcy będą mogli powiedzieć, że nie mamy wpływu na to, co pozostawili 

poprzednicy i musimy ich zobowiązania spłacać. Czy my wzięliśmy pod uwagę 

fakt, że pieniądz może przestać tanieć może być droższy? Dodał, że w niedługim 

czasie może okazać się, że nasze zobowiązania będą na poziomie 15 000 000, 00zł. 

czego nie życzyłby sobie i innym.  Radny poprosił o wyjaśnienie, jaki będzie koszt 

emisji obligacji czy były kierowane pytania do firm, które zajmują się 

przygotowaniem i przeprowadzeniem emisji.   

 

Skarbnik Miasta i Gminy, odpowiedziała, że jeśli chodzi o stawkę WIBOR6M jest 

to stawka zmienna i stanowi około 1, 61%. Nikt nie jest w stanie przewidzieć, jaka 

wielkość kosztów będzie się kształtowała na przestrzeni 12 lat. Przyjmujemy taką 

bazę, jaką mamy. Są przypadki, że gminy korzystają z usług firm zewnętrznych, co 

do przeprowadzenia procedury, emisji obligacji. Pojawiają się jakieś informacje  

o wynagrodzeniu za usługę być może są to procentowe od kwoty emisji. 

Natomiast, jeżeli gmina samodzielnie przeprowadza emisję są to koszty stan  
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i WIBOR plus marża, która zostanie złożona w formie oferty. Jest to kwestia 

decyzji podjętej przez samorządy. Jeśli gmina skorzysta z usług firmy zewnętrznej 

do przeprowadzenia całej procedury emisji będzie to jakieś wynagrodzenie. Jeżeli 

gmina jest w stanie przeprowadzić taką emisje kosztami dla gminy będzie 

oprocentowanie gdzie bazujemy na stan WIBOR6M plus marża zaoferowana przez 

bank przystępujący do emisji. 

Radny spytał czy nasza gmina jest w stanie przeprowadzić emisję czy będzie 

korzystać z usług firmy zewnętrznej.  

Pan Burmistrz uznał, że przeprowadzenie procedury emisji przez naszą gminę jest 

możliwe. Na jednym z ostatnich spotkań firma, która świadczy usługi w tym 

zakresie przedstawiła, na czym polega emisja obligacji. Nawiązując do wypowiedzi 

pani Skarbnik, nie jesteśmy w stanie przewidzieć, jaka wielkość kosztów będzie 

kształtowała się na przestrzeni kilku lat. Będą prowadzone rozmowy z firmą, która 

przygotowała opracowanie na temat obligacji. Będzie możliwość, aby gmina sama 

przeprowadziła procedurę, jeżeli pani Skarbnik przy współpracy pracowników 

będzie w stanie podołać temu zadaniu. Jeżeli nie to będziemy korzystać z ofert 

poszczególnych firm, którymi takimi rzeczami się zajmują.  

Więcej pytań i uwag nie zgłoszono. Przystąpiono do głosowania. W głosowaniu za 

– 9 radnych przy obecnych na sali 10 radnych, przeciw - 0, wstrzymało się – 1 

uchwalono uchwałę Nr XLI/269/2018  w przedmiotowej sprawie. Uchwała stanowi 

załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 

 

PKT 9 d 

Przewodniczący Rady Miejskiej Tomasz Pietrucha odczytał projekt uchwały  

w sprawie organizacji wspólnej obsługi jednostek organizacyjnych zaliczonych do 

sektora finansów publicznych, dla których organem prowadzącym jest Gmina 

Nowe Miasto nad Pilicą. Pani Skarbnik odczytała uzasadnienie do niniejszego 

projektu uchwały.  

Przystąpiono do głosowania. W głosowaniu za – 10 radnych przy obecnych na sali 

10 radnych, przeciw - 0, wstrzymało się – 0 uchwalono uchwałę Nr XLI/270/2018  

w przedmiotowej sprawie. Uchwała stanowi załącznik nr 12 do niniejszego 

protokołu. 

 

 

PKT 9 e 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Elżbieta Zaraś odczytała projekt 

uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy Stałych Komisji Rady Miejskiej w 

Nowym Mieście na Pilicą na rok 2018.  

Przystąpiono do głosowania. W głosowaniu za – 10 radnych przy obecnych na sali 

10 radnych, przeciw - 0, wstrzymało się – 0 uchwalono uchwałę Nr XLI/271/2018  
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w przedmiotowej sprawie. Uchwała stanowi załącznik nr 13 do niniejszego 

protokołu. 

 

PKT 9 f 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Elżbieta Zaraś odczytała projekt 

uchwały w sprawie zniesienia formy ochrony pomnika przyrody.  

Przystąpiono do głosowania. W głosowaniu za – 10 radnych przy obecnych na sali 

10 radnych, przeciw - 0, wstrzymało się – 0 uchwalono uchwałę Nr XLI/272/2018  

w przedmiotowej sprawie. Uchwała stanowi załącznik nr 14 do niniejszego 

protokołu. 

 

PKT 9 g 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Elżbieta Zaraś odczytała projekt 

uchwały w sprawie uchwalenia ,,Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Nowe 

Miasto nad Pilicą na lata 2018-2021 z perspektywą do roku 2025”.  

Przystąpiono do głosowania. W głosowaniu za – 10 radnych przy obecnych na sali 

10 radnych, przeciw - 0, wstrzymało się – 0 uchwalono uchwałę Nr XLI/273/2018  

w przedmiotowej sprawie. Uchwała stanowi załącznik nr 15 do niniejszego 

protokołu. 

 

PKT 10 

Interpelacji i zapytan nie zgłoszono. 

 

PKT 11 

Przewodnicząca Osiedla nr 1 Helena Pardej podziękowała panu Burmistrzowi za 

to, że wspierał inicjatywę przywrócenia Przychodni Senior oraz podziękowała pani 

doktor Zaraś za to, że wyraziła zgodę na pracę w tej przychodni. W między czasie 

uzupełniła podpis pod wnioskiem mieszkańców.  

Pan Burmistrz powiedział, że takich podziękowań otrzymał sporo. Podziękował 

pani dyrektor szpitala, że takie podziękowania są od seniorów. Mamy artykuł  

w prasie, który pisany jest na jakimś forum na temat że burmistrz nie dba  

o seniorów. Jeżeli ktoś chce polemizować, ma jakieś argumenty to nie kieruje się 

gdzieś na forum  i stara się swoją elokwencją popisać chociaż napiasł to z wieloma 

błędami, najpierw powinien przeczytać dokładniej potem publikować. Seniorzy 

przychodzili bezpośrednio i pytali czy będzie robione coś w tej sprawie, wile razy 

sprawa była poruszana na posiedzeniach Gminnej Rady Seniorów. Pani dyrektor 

miała poważny problem jeżeli chodzi o kadrę lekarza są takie a nie inne 

możliwości. Lekarzy brakuje. Wielki ukłon dla pani dr. Zaraś, że się podjęła tego 

tematu.  
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Nastepnie pan Burmistrz  odniósł sie do wypowiedzi radnego Stolarka odnośnie 

emisji obligaji. Mając opracowanie przeczytał fragment, że Gmina Nowe Miasto 

ma wysoką zdolność obsługi długu na realizację zaplanowanych inwestycji. 

Realizacja obsługi długu może być wyższa w kolejnych latach. Na dzień dzisiejszy 

nie wiemy jakie będzie oprocentowanie pożyczek, które będziemy składać we 

wnioskach. Być może będą dofinansowania i nie będziemy emitować tyle obligacji. 

  

Pani Skarbnik odniosła się do treści uchwały odnośnie emisji obligacji zasad ich 

nabywania i zbywania tj. rozpoczęcia procedury emisji obligacji komunalnych. 

Wynika to z zapisów ustawy o samorządzie gminnym, że rada decyduje o podjęciu 

takiej uchwały to jest początek i potem jak odniesie się Regionalna Izba 

Obrachunkowa.  

 

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Zaraś dodała, że gmina nie ma środków żeby 

realizować inwestycje. Możemy nie realizować zaplanowanych inwestycji i będzie 

stagnacja jak do tej pory. Ale można rozsądnie je realizować jest to bezpieczne 

finansowanie przygotowane przez firmę. Jeżeli chodzi o pracę w Przychodni Senior 

cieszy się, że będzie mogła tam pracować.  

 

Radny Kazimierz Tomczyk wnioskował o przeznaczenie środków finansowych na 

remont drogi w miejscowości Rokitnica.  

 

Przewodniczący Rady powiedział, że możemy patrzeć na transparentne, 

przejrzyste, solidne zarządzanie gminą. Myśli, że to co robimy obecnie u 

większości radnych otrzymuje akceptację jest to przeskok jeśli chodzi  

o zarządzanie finansowe gminy, umozliwienie gminie inwestycji, które przesuną 

nas na kolejne lata, że równolegle składane są wnioski na te projekty i bedziemy je 

realizować. A więc mogą od 60 do 85% pojawić się środki, którymi zamienimy 

obligacje co do tego nie mamy żadnych wątpliwości. Pojawiają się informacje  

w artykułach o wysokości oprocentowania obligacji 10% -15%  urąga to funkcji 

osoby, którą pełniła wcześniej w Gminie.  

 

PKT 12 

Porządek obrad został wyczerpany. Przewodniczący Rady Miejskiej Tomasz 

Pietrucha zamknął o godz. 16.30 obrady sesji Rady Miejskiej w Nowym Mieście 

nad Pilicą. Szczegółowy przebieg obrad zarejestrowany jest na nośniku cyfrowym  

i stanowi integralną część protokołu.  

Protokółowała             Przewodniczył  

                                                                          Przewodniczący Rady Miejskiej 

 Marzena Białas                                                         mgr Tomasz Pietrucha 


